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Het aan de raad voorqestelde besluit:

1. lnstemmen met de vervanging van de toplaag van waterveld I van de Huizer Hockey Club in
2018.

2. De verzoeken van het bestuur van Stichting HHC afwijzen om: \
a. watervelden als norm te zien voor de breedtesport in plaats van zandvelden;
b. een investeringsbijdrage te verstrekken voor realisatie van permanente opslagruimte en

vervangen van de huidige veldverlichting door LED-verlichting.
3. De door ons college opgelegde geheimhouding op de financiële bijlage bekrachtigen, voor de

duur tot na de aanbesteding voor de vervanging van waterveld L

Het door de raad oenomen besluit:

Bij de behandeling is door de heer Van Klink (WD) namens zijn fractie, en mede namens de

fracties van CDA, D66, PvdA, ChristenUnie en SGP, een amendement (A4), ingediend dat de

volgende wijziging inhoudt het door het college voorgestelde besluit:
o beslispunt 2 komt in zijn geheelte vervallen en, met vernummering van het huidige beslispunt

3 in beslispunt 4, worden de volgende nieuwe beslispunten 2 en 3 ingevoegd:
2. Het verzoek van het bestuur van Stichting HHC afwijzen om wotervelden als norm te zien

voor de breedtesport in plaats van zandvelden.

3. Het verzoek van het bestuur von Stichting HHC honoreren om een investeringsbijdrage te
verstrekken voor reolisatie van permanente opslagruimte von € 50.000 te dekken ten laste

von de vrije ruimte in de egolisatiereserve, en het verzoek voor de vervonging van de huidige
ve I dve rl ichti n g door LE D-ve rl ichti n g ofwijze n.

Het amendement is met algemene stemmen aanvaard.

Door het aangenomen amendement zijn de beslispunten als volgt komen te luiden:
L. lnstemmen met de vervanging van de toplaag van waterveld 1 van de Huizer Hockey Club in

2018.
2. Het verzoek van het bestuur van Stichting HHC afwijzen om watervelden als norm te zien voor de

breedtesport in plaats van zandvelden.
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3. Het verzoek van het bestuur van Stichting HHC honoreren om een ¡nvesteringsbijdrage te
verstrekken voor realisatie van permanente opslagruimte van € 50.000 te dekken ten laste van
de vrije ruimte in de egalisatiereserve, en het verzoek voor de vervanging van de huidige
veldverlichting door LED-verlichting afwijzen.

4. De door ons college opgelegde geheimhouding op de financiële bijlage bekrachtigen, voor de
duur tot na de aanbesteding voor de vervanging van waterveld L.

Vervolgens wordt conform het als gevolg van amendement A4 gewijzigde voorstel besloten.
De fracties van de WD, PvdA en Leefbaar Huizen wensen daarbij aangetekend, dat zij tegen het
als gevolg van het aangenomen amendement A4 gewijzigde beslispunt 2 hebben gestemd.
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Voorstel

1. lnstemmen met de vervanging van de toplaag van waterveld 1 van de Huizer Hockey Club in 2018.
2. De verzoeken van het bestuur van Stichting HHC afwijzen om:

a. watervelden als norm te zien voor de breedtesport in plaats van zandvelden;
b. een investeringsbijdrage te verstrekken voor realisatie van permanente opslagruimte en vervangen

van de huidige veldverlichting door LED-verlichting.
3. De door ons college opgelegde geheimhouding op de financiële bijlage bekrachtigen, voor de duur tot na

de aanbesteding voor de vervanging van waterveld 1.

Toelichtinq oo het te nemen besluit

Aanleiding
1 . De toplaag van het eerste waterveld van de Huizer Hockey Club (HHC) is na 12 jaar versleten en aan

vervanging toe.
2. Het bestuur van de HHC heeft tijdens de vergadering van de commissie Sociaal Domein op

28 november jl. ingesproken en verzocht om:
a. de huur voor een waterveld op dezelfde manier te berekenen als de huur voor een zandveld en de

watervelden dus ook als norm te zien voor de breedtesport;
b. een investeringsbijdrage vanuit de gemeente van € 200.000,- voor de realisatie van permanente

opslagruimte bij het clubgebouw en de vervanging van de huidige veldverlichting door LED-
verlichting.

Argumentatie
Beslispunt 1

Het eerste waterveld van de HHC is aangelegd in 2005, net als de zand-ingestrooide kunstgrasvelden
3 en 4. Het tweede waterveld is in 2011 aangelegd. Voor alle kunstgrasvelden is tot nu toe uitgegaan van
een afschrijvingstermijn van 15 jaar voor de toplaag en 30 jaar voor de onderlaag. Bij de aanleg van de
huidige watervelden was het de vraag of deze termijnen ook technisch haalbaar waren. Uit de keuring die
dit jaar in opdracht van de Hockeybond (KNHB) heeft plaatsgevonden is gebleken dat de toplaag van
waterveld 1 na 12jaar is versleten en uiterlijk in het voorjaar 2O18 moet worden vervangen, in plaats van
in2020.
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Beslispunt 2
ln de vergadering van de commissie sociaal domein op 28 november jl. heeft een vertegenwoordiger van
het bestuur van (stichting) HHC ingesproken en de gemeente verzocht om:
a. watervelden als norm te hanteren voor de breedtesport;
b. een investeringssubsidie te verstrekken voor het realiseren van permanente opslagruimte en

vervangen van de huidige lampen van de veldverlichting door LED-verlichting.
Op beide punten wordt hierna ingegaan.

a. Watervelden als norm te hanteren voor de breedtesport

Hoewel de afgelopen 3 jaar bij meer hockeynrerenigingen één of meerdere watervelden zijn aangelegd
(Bron: KNHB en Kiwa ISA Sport) voldoen zand-ingestrooide kunstgrasvelden op dit moment nog prima
aan de norm voor de breedtesport. Watervelden zijn weliswaar sneller en technischer, maar worden mede
gelet op de hoge investeringslasten vooral aangelegd bij verenigingen die op hoger niveau spelen. En
hoewel de hockeybond in haar jaarplan 2018 een duidelijk doelgroepenbeleid heeft geformuleerd, zowel
gericht op de jongste jeugd als op ouderen, wordt nergens vermeld dat watervelden voor deze
doelgroepen betere kansen zouden bieden dan zandvelden. De bond kan daarnaast niet onderbouwen dat
watervelden zouden leiden tot minder blessures; immers, de demping in de sporttechnische laag is vrijwel
gelijk. Gebruikers vinden het spelen op watervelden over het algemeen wel comfortabeler dan spelen op
zandvelden.

ln de sportnota Samenspel is vastgelegd dat de huur voor kunstgrasvelden, minimaal geschikt voor de
breedtesport,260/o bedraagt van de 2e jaars kapitaallast. Voor breedtesport overstijgende voorzieningen
betalen verenigingen en stichtingen 100% van de meerkosten. Wel biedt de sportnota verenigingen en
stichtingen de mogelijkheid om onder bepaalde (financiële) voorwaarden via voorfinanciering en/of
garantstelling extra voorzieningen te realiseren. lndien uw raad bij de besluitvorming over de Nota van
Uitgangspunten 2019 instemt met de voorgestelde afschrijvingstermijnen (zie financiële paragraaf), dan
faciliteert de gemeente daarnaast ook de versnelde afschrijving van de huidige toplaag van de
watervelden. Deze aanpassing past binnen het gestelde in paragraaf 1.12.4 van het collegeprogramma
'Aan de wind'. Zowel sporttechnisch als financieel past het niet binnen staand beleid om de huurlasten van
de watervelden te verlagen tot het niveau van de zandvelden.

b. Een investeringssubsidie te verstrekken voor het realiseren van permanente opslagruimte en
veruangen van de huidige lampen van de veldverlichting door LED-vertichting.

Stichting HHC vraagt een investeringssubsidie van € 200.000,- voor het realiseren van een permanente
opslagruimte en vervanging van de huidige lampen van de veldverlichting door LED-lampen. Beide
verzoeken passen niet binnen subsidiemogelijkheden genoemd in de sportnota Samenspel en de nota
Huizen Klimaatneutraal in 2050. Wrj zijn van mening dat deze kosten dus door de stichting zelf vanuit
onderhoudsbudgetten en -reserveringen moeten worden bekostigd. Daarnaast bestaat er voor de
verduurzaming van sportcomplexen (met o.a. LED-verlichting) een landelijke subsidieregeling, waarvan de
verlenging ook in het nieuwe regeerakkoord is opgenomen. Aangezien de energiebesparing en de
besparing op onderhoud ten gunste komen van de stichting is het reëel dat de club zelf de investerings-
lasten draagt. Voorfinanciering bij de gemeente tegen 3% rente met ingang van 2018 is onder bepaalde
(financiële) voorwaarden wel mogelijk.

Een aanvullend argument dat Stichting HHC heeft aangedragen om voor een investeringsbijdrage in
aanmerking te komen is het 'maatschappelijk belang' van deze relatief grote sportvereniging voor de
Huizer samenleving. Hoewel wij net als het bestuur van (Stichting) HHC hechten aan het belang van de
club voor de Huizer samenleving, zijn de activiteiten die de club organiseert en die door hen zijn benoemd
in de commissie sociaal domein van 28 november, vooral gericht op de eigen leden en het vergroten van
het ledenaantal. Dit in tegenstelling tot de situatie bij bijvoorbeeld HSV De Zuidvogels, waar de
kunstgrasvelden buiten de gebruikstijden voor wedstrijden en trainingen van de club, zijn opengesteld voor
publiek. Deze 'speelplek' voor met name de oudere jeugd is ook als zodanig opgenomen in de
speelruimtenota SpeelWijzer, die in 2O17 door uw raad is vastgesteld.
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Beslispunt 3
Zie financiële paragraaf en geheime financiële bijlage.

Geheimhouding
Met betrekking tot de financiële bijlage geldt geheimhouding. Dit omdat de aanbesteding nog moet
plaatsvinden. De geheimhouding geldt, na bekrachtiging door uw raad, tot na aanbesteding.

Alternatieven
Beslispunten l: geen alternatieven overwogen. Vervanging van de toplaag is noodzakelijk. Een technische
levensduur van 15 jaar voor de toplaag van de watervelden is niet reëel.

Beslispunt 2.a.Watewelden als norm voor de breedtesport. Op dit moment geen alternatief overwogen
Wellicht dat dit punt in de toekomst, als gevolg van de doorontwikkeling van de hockeysport, opnieuw
moet worden overwogen.

Beslispunt 2.b. Op het moment dat de HHC kan aantonen dat de club een bijdrage levert aan een
maatschappelijk belang, dat past binnen het gemeentelijk beleid, dient te worden bekeken of en op welke
wijze daar een (financiële) bijdrage vanuit de gemeente tegenover kan staan.

U itvoeri n g i nspraak en partici patieverorden i n g

De voorbereiding voor en de uitvoering van de vervanging van de toplaag van veld 1 vinden plaats in nauw
overleg met de HHC.

Beslistermijn
Bij voorkeur in de raad van I februari 2018 omdat:
o ook de Nota van Uitgangspunten in deze raad wordt behandeld, waarin de voorgestelde wijziging van

de afschrijvingstermijnen is opgenomen;
. de kaders voor de aanbesteding zo spoedig mogelijk moeten worden vastgesteld, zodat deze op korte

termijn kan plaatsvinden en de werkzaamheden in het voorjaar van 2018 kunnen worden uitgevoerd.

Financiële paragraaf
Vervangingen van kunstgrasvelden zijn op basis van voorcalculatorische ramingen opgenomen in het

meerjareninvesteringsplan voor de buitensportaccommodaties. De kapitaallasten daarvan zijn in de
begroting verwerkt.

Aan passi no afschri ivi nqsterm i i ne n
Begin 2017 zijn de 4 kunstgrasvelden (2 zandvelden en 2 watervelden) bij de HHC gekeurd door Kiwa/lSA Sport
in opdracht van de Hockeybond (KNHB). Dit betreft een periodieke keuring die de bond om de paar jaar laat
uitvoeren. Bij de aanleg van deze velden is uitgegaan van een afschrijving van 15 jaar voor de toplaag

en 30 jaar voor de onderlaag. Zoals eerder in deze rapportage is aangegeven, is gebleken dat de toplaag van

de watervelden geen 15 jaar meegaat, maar hooguit 12 jaar. De toplaag van de zandvelden gaat daarentegen
zeker 17 jaar mee, zo blijkt uit de keuringsrapporten. Deze afschrijvingstermijn kan dus worden verlengd.

Als de afschrijvingstermijnen voor de toplaag worden aangepast, dienen ook de afschrijvingstermijnen voor de

onderlaag te worden aangepast om de vervangingen parallel te laten lopen. Bij de behandeling van de Nota van

Uitgangspunten 2019, die gelijktijdig met deze rapportage ter behandeling aan uw raad is aangeboden,
wordt uw raad geadviseerd om met ingang van 2018 in te stemmen met de volgende afschrijvingstermijnen:
¡ hockey waterkunstgrasveld, toplaag: 12 jaar afschrijven (was 15 jaar);

. hockey waterkunstgrasveld, onderlaag: 36 jaar afschrijven (was 30 jaar);

¡ hockey zand-ingestrooid kunstgrasveld, toplaag: 17 jaar afschrijven (was 15 jaar);

o hockey zand-ingestrooid kunstgrasveld, onderlaag: 34 jaar afschrijven (was 30 jaar).

De financiële vertaling van het aanpassen van de afschrijvingstermijnen en de gevolgen voor de

doorberekening in de huur aan Stichting HHC zijn opgenomen in de geheime bijlage bij dit voorstel. Gelet
op de nog te houden aanbestedingen is het op dit moment niet gewenst de bedragen in de openbaarheid
te brengen.
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Op het moment dat de aanbestedingsresultaten bekend zijn worden de definitieve bedragen in de
begroting verwerkt. Wel kan hier worden opgemerkt dat de aanpassing van de afschrijvingstermijnen,
gecombineerd met de lagere rente die met ingang van 2018 voor nieuwe investeringen wordt
doorberekend in de huur (3% i.p.v. 5%) op basis van deze voorcalculatorische ramingen (en dus
afhankelijk van het aanbestedingsresultaat) zullen leiden tot een lagere jaarlijkse huurlast voor Stichting
HHC. Het bestuur van Stichting HHC heeft aangegeven in te kunnen stemmen met deze uitgangspunten

Overige Raadsinformatie

Bevoegdheid
De vaststelling en aanpassing van de begroting, inclusief de vaststelling van kredieten en wijziging van
afschrijvingstermijnen, zijn bevoegdheden van de raad op grond van art. 189 Gemeentewet.

Gollegeprogramma
1.12.4. De bestaande sportvoorzieningen ten behoeve van de breedtesport worden op het huidige niveau
in stand gehouden en waar nodig binnen het bestaande budget verbeterd.

Begroting
De kapitaallasten voortvloeiende uit het meerjareninvesteringsoverzicht voor de buitensportaccommodaties
zijn functioneel vertaald in de gemeentebegroting.

Eerdere besluiten
Niet van toepassing. Wel vindt gelijktijdig besluitvorming plaats over aanpassing van de afschrijvings-
termijnen voor de hockeyvelden bij de behandeling van de Nota van Uitgangspunten 2019.

Voorgeschreven procedure
Niet van toepassing.

Kader- en beleidsnota's
1. Sportnota Samenspel.
2. Nota van Uitgangspunten 2019.
3. Nota Huizen Klimaatneutraal in 2050.

Evaluatie
Gelet op de doorontwikkeling van de (hockey)sport en de technische ontwikkelingen zullen de huidige
uitgangspunten ook in de toekomst wellicht moeten worden bijgesteld.

Bijlagen
1. Geheime financiële bijlage.
2. Presentatie HHC voor de commissie sociaal domein d.d. 28 november 2017

Bu en wethouders,

eester

Advies raadscommissie

Dit voorstel is behandeld in de vergadering van de commissie Sociaal Domein van23januari 2018.
De commissíebehandeling heeft niet geleid tot een advies van de commissie. Alle fractievertegen-
woordigingen behielden een standpunt voor en namen het voorstel mee terug voor nader overleg met de
fractie
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